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Beverpopulatie  -  Evolutie

De opmars van de bever in Vlaanderen lijkt niet te stuiten. De noeste knagers zijn sinds 
2003 opgedoken in onze contreien. Begin 2015 werd de totale beverpopulatie geschat op 
240 tot 260 exemplaren. Eind 2016 was het aantal bevers toegenomen tot 330. 
Vlaanderen sprak eerder de ambitie uit om 500 beverfamilies op zijn grondgebied te 
willen. De verwachting was om die tegen 2019 te halen.

Geen rozen zonder doornen, maar ook geen bevers zonder schade. Bevers zijn 
knaagdieren en bouwen nu eenmaal dammen. Dat kan tot enig ongemak wegens 
knaagschade en het opstuwen van water leiden bij landbouwers en boomkwekers. Het 
goede nieuws is dat de schade doorgaans niet verder reikt dan twintig meter van de 
oever waar bevers leven. Bovendien stabiliseerde enkele jaren geleden het aantal 
schadedossiers en is de schade door bevers bij particulieren vrijwel onbestaand. 
Hiertegenover staat echter een duidelijke toename van de inspanningen die de 
waterbeheerders moeten leveren om deze schade onder controle te houden.

1. Hoe groot wordt de beverpopulatie in Vlaanderen momenteel geschat?

2. In hoeveel territoria komen bevers voor?

3. Hoe is het aantal territoria waarin bevers voorkomen geëvolueerd sinds 2016?

4. In welke territoria heeft de beverpopulatie zich het sterkst ontwikkeld sinds 2016?

5. In welke territoria liep de beverpopulatie terug sinds 2016?

6. Het soortenbeschermingsprogramma voor de bever is sinds 5 augustus 2015 van 
toepassing. Het Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) wordt verondersteld jaarlijks 
te rapporteren aan de Coördinatiecommissie Integraal Waterbeleid (CIW).

a) Wanneer vond de recentste rapportering door ANB plaats?

b) Wat waren de bevindingen?

c) Wanneer wordt het volgende rapport precies verwacht?

7. Voor de periode 2016 tot en met 2019 kreeg ik graag de cijfers, opgesplitst per jaar, 
in antwoord op volgende vragen.

a) Hoeveel landbouwers en boomkwekers hebben beverschade gemeld bij ANB?

b) Hoeveel landbouwers hebben contact opgenomen met de Vlaamse 
Milieumaatschappij (VMM) om beverschade te melden?



c) Hoeveel landbouwers en boomkwekers kregen positief gevolg op hun oproep en 
ontvingen een vergoeding?

d) Welk bedrag aan vergoedingen werd aan landbouwers en boomkwekers 
uitbetaald naar aanleiding van beverschade?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 226 van 7 januari 2020 
van GWENNY DE VROE

1. Jaarlijks worden de monitoringsgegevens door het Agentschap voor Natuur en bos 
(ANB) verzameld tijdens de maanden januari en februari bij de verschillende betrokken 
instanties. Deze gegevens worden dan gerapporteerd op de CIW in de loop van maart-
april. De laatste rapportage dateert van maart 2019. Toen bedroeg het aantal territoria 
187. Dit is een stijging van 18 % ten opzichte van het 2018.

2. De gevraagde gegevens zijn opgenomen in bijlage 1.

3. De gevraagde gegevens zijn opgenomen in bijlage 1.

4. Binnen de verschillende bekkens zijn er 2 zones waar een hogere dichtheid wordt 
vastgesteld met name de Dijlevallei (Dijlebekken) en het waterlopensysteem in 
Noordoost-Limburg (Maasbekken). 

5. Enkel in het Denderbekken is de laatste jaren een terugval te merken.

6. a) ANB rapporteerde op 22 maart 2019 aan de CIW.

b) - De bever heeft een gunstige staat van instandhouding bereikt;
- Het bedrag aan schadevergoedingen dat door ANB werd uitbetaald, blijft 

constant. Het ging hierbij in 2018 hoofdzakelijk om overstromingsschade aan 
landbouwgewassen. Hier tegenover staat wel een toename in de 
inspanningen/gemaakte kosten door de waterbeheerders. Zij nemen -waar 
nodig- de maatregelen in de waterlopen waarvoor ze bevoegd zijn om 
ongewenste schade te voorkomen of te beperken.

- Er is een toename in klachten van vraatschade bij particulieren (bomen) en 
landbouwers (gewassen). Schade bij particulieren komt niet in aanmerking voor 
vergoeding. Bij landbouwers blijven de schadebedragen voor vraatschade 
doorgaans onder de uitbetalingsdrempel (€ 300). Meestal werden ook geen 
maatregelen genomen om schade te voorkomen. Dit is niet verplicht bij 
overstromingsschade maar wel bij vraatschade.

- In 2018 werden geen bevers gevangen en verplaatst.

c) In de loop van maart 2020 .

7. a) De gevraagde gegevens zijn weergegeven in bijlage 2. 

b) De VMM ontving in 2017 twee meldingen van beverschade. In 2016, 2018 en 2019 
ontving de VMM geen meldingen van beverschade. Deze 2 meldingen waren echter 
niet afkomstig van landbouwers.

c) De gevraagde gegevens zijn weergegeven in bijlage 2. 

d) De gevraagde gegevens zijn weergegeven in bijlage 2. Voor 2019 zijn er nog geen 
volledige cijfers beschikbaar.



BIJLAGEN

1. Aantal territoria waarin bever voorkomt (2015 – 2019)
2. Meldingen beverschade bij het ANB (2016 – 2019)

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=9574
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=9574

